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Teismas įpareigojo griūvantį bendrabutį nugriauti
Vasario 18 dieną, antradienį, Utenos apylinkės teismo 

Anykščių rūmai paskelbė nuosprendį civilinėje byloje, ku-
rioje patenkino Anykščių rajono savivaldybės ieškinį.

Ukrainos pilietis, kurio neokupuotoje Ukrainos teritorijo-
je nėra, įpareigotas savo lėšomis nugriauti jam priklausantį 
Troškūnuose, Vytauto gatvėje stovintį, pavojų gyventojams 
keliantį, griūvantį buvusį bendrabučio pastatą.

2022 metais buvęs Troškūnų bendrabutis ėmė griūti ir kelti pa-
vojų po jį landžiojantiems žmonėms.

Vaikų dienos 
stacionaro 
likimas turėtų 
būti mero ir 
Tarybos rankose

Bijantiems 
rizikingos 
kaimynystės, 
siūlo kalbėtis

Mero pavaduotojas prisipažino padaręs 
didelę moralinę klaidą Robertas AleksiejūnAs

robertas.a@anyksta.lt

Teismo sprendimu, pasta-
tas privalės būti nugriautas 
per šešis mėnesius po teismo 
sprendimo įsiteisėjimo. Jei 
pastato savininkas to nepa-
darys, teismas leido buvusį 
bendrabutį nugriauti pačiai 
savivaldybei, tačiau tai būtų 
daroma pastato savininko lė-
šomis.

Sausio pabaigoje vykusia-
me civilinės bylos nagrinėji-
mo posėdyje Anykščių rajono 
meras Kęstutis Tubis, kaip 
liudytojas, pasakojo, kad 
griūvantis bendrabučio pasta-
tas Troškūnuose „atrodo kaip 
po kokio artilerijos sviedinio 
sužalojimo.“

„Tas statinys gali prišaukti 
didelę nelaimę ar žmogaus 
žūtį“, – apie Troškūnų ben-
drabutį teisme kalbėjo meras 
K. Tubis.

Buvusio Troškūnų bendra-
bučio pastatas buvo nupirk-
tas 2017 metais, tačiau jo 
savininkas pastate nevykdė 
jokios veiklos, statiniu ne-
sirūpino. Anykščių rajono 
tarybos sprendimais buvęs 
bendrabutis buvo pripažįs-
tamas kaip nenaudojamas ir 
apleistas, jam buvo taikomas 
3 proc. nekilnojamojo turto 
mokesčio tarifas.

2022 metais buvęs Troš-
kūnų bendrabutis ėmė griūti. 
Anykščių rajono savivaldybė 
kartu su įvairiomis instituci-
jomis bandė surasti Troškūnų 
bendrabučio savininką, tačiau 
paieškos buvo nesėkmingos. 
Teismo posėdyje meras K. 
Tubis kalbėjo, kad galimai 
Ukrainos pilietis galėjo žūti 
per Ukrainoje 
vykstantį karą.

Po portale anyksta.lt kilu-
sio skaitytojų pasipiktinimo, 
kad už pilietinę pareigą po-
ilsio dienomis, valdininkams 
mokamas dvigubas atlygi-
nimas, atsakomybę dėl iš-
leisto Anykščių rajono mero 
Kęstučio Tubio potvarkio 
prisiėmė jo pavaduotojas, 
Lietuvos socialdemokratų 
partijos Anykščių skyriaus 
pirmininkas Dainius Žioge-
lis.

„Laumakės“ 
kanklininkėms 
bus įteikta 
„Aukso paukštė“

Dalyvaudamas Vasario 16 dienos minėjime Užunvėžiuose rajono vicemeras, socialdemokratas 
Dainius Žiogelis Stepono Kairio giminaitei Birutei Žukauskienei įteikė dovanų knygą bei Vasa-
rio 16-osios akto kopiją.        sigitos PiVORienĖs nuotr.

Didės mokestis 
už komunalinių 
atliekų išvežimą

Už „Pergalės 
žvakutes“ – 
Ukrainos karių 
padėkos ženklai

Laureatai. Gabrielės Petke-
vičaitės-Bitės atminimo meda-
lio „Tarnaukite Lietuvai“ kandi-
datų vertinimo komisija išrinko 
šių metų laureatus – apdovano-
jimai skirti 16-ai mokslininkų, 
visuomenininkų, kūrėjų. Tarp 
apdovanotųjų – istorikas, peda-
gogas Gintaras Ražanskas bei 
visuomenininkas Juozas Geri-
mantas Kaklauskas.

Komisijos. Anykščių rajono 
meras Kęstutis Tubis šį mėnesį 
Anykščių rajono švietimo įstai-
gų vadovams nurodė sudaryti 
nelaimingų atsitikimų tyrimo 
komisijas. Šios komisijos tirs 
nelaimingus nutikimus, kuriuos 
mokiniai patirs ugdymosi pro-
ceso metu.

Automobilis. Anykščių L. ir 
S. Didžiulių viešajai bibliotekai 
perkamas naujas lengvasis au-
tomobilis „Hyundai Tuscon“. 
Šis pirkinys kainuos 44 tūkst. 
847 Eur. Automobilis perkamas 
iš Kaune veikiančios bendrovės 
„AF motors“.

Auditas. Siūloma atlikti 
UAB Anykščių komunaliniame 
ūkyje nepriklausomą veiklos 
auditą. Tiksli paslaugos kaina 
paaiškės po atliktų viešojo pir-
kimo procedūrų.

Apšvietimas. Anykščių se-
niūnijos Naujųjų Elmininkų 
kaime, Vorutos g., planuojama 
rekonstruoti apšvietimo tinklus. 
Darbai preliminariai kainuos 
30 tūkst. Eur. Skiemonių seniū-
nijos Katlėrių kaime, Nagurkiš-
kio g., numatoma apšvietimo 
tinklus pratęsti. Planuojama, 
kad darbai kainuos 20 tūkst. 
662 Eur. Apšvietimo tinklus 
pratęsti taip pat numatyta De-
beikiuose, J. Biliūno g. Darbai 
kainuos apie 15 tūkst. Eur.
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Temidės svarstyklės

spektras

Vairuotojas. Vasario 23 
dieną, apie 19.38 val., Anykš-
čiuose, ties Mindaugo g., vy-
ras, būdamas neblaivus (gim. 
1989, nustatytas 2,74 prom. 
girtumas), vairavo automobilį 
„Toyota Rav4“. 

Suodžiai. Vasario 21 dieną 
Anykščiuose, Puntuko g., gy-
venamojo namo kamine degė 
suodžiai. Gaisrą ugniagesiai 
užgesino vienu aukšto slėgio 
švirkštu. Name buvo sumon-
tuotas dūmų detektorius.

Gaisras. Vasario 23 die-
ną Anykščių sen. Burbiškio 

kaime, Pagraužių g., gaisras 
kilo negyvenamajame name. 
Atvykus ugniagesiams, namo 
stogas buvo nudegęs, namas 
degė atvira liepsna. Vanduo 
gaisrui gesinti buvo vežioja-
mas vieno kilometro atstumu 
iš atviro vandens telkinio. 
Gaisro metu visiškai sudegė 
negyvenamo namo stogas, 
perdanga, viduje buvę namų 
apyvokos daiktai. Gesinant 
gaisrą buvo išardytos namo 
sienos. Dūmų detektoriaus 
name nebuvo. 

Narkotikai. Vasario 22-ąją, 
14 val. 16 min., Anykščiuose, 
sustabdyto automobilio BMW 
salono viduje, rasti paslėpti po 

automobilio detalėmis galimai 
narkotinių ar psichotropinių 
medžiagų likučiai. Automobi-
lio vairuotojas (gim. 1998 m.) 
sulaikytas.

Smurtas. Vasario 22-ąją, 
apie 18.48 val. Skiemonių sen. 
neblaivus vyras (gim. 2004 m., 
nustatytas 2,83 prom. neblai-
vumas) sukėlė fizinį skausmą 
neblaiviam vyrui (gim. 1966 
m., nustatytas 3,15 prom. ne-
blaivumas). Smurtavęs vyras 
(gim. 2004 m) sulaikytas ir 
uždarytas į areštinę.

Smurtas II. Vasario 22 die-
ną, apie 18.48 val. Skiemonių 
sen. neblaivus (nustatytas 3,15 

prom. neblaivumas) vyras 
(gim. 1966 m.) sukėlė fizinį 
skausmą neblaiviam (nustaty-
tas 2,93 prom. neblaivumas) 
vyrui (gim. 1990 m.) ir kitam 
neblaiviam (nustatytas 2,83 
prom. neblaivumas) vyrui 
(gim. 2004 m.). Smurtavęs 
vyras (gim. 1966 m.) sulaiky-
tas ir uždarytas į areštinę.

Detektorius. Vasario 20 
dieną ugniagesiai iškviesti į 
Anykščių seni. Rubikių kai-
mą, Pušyno g. Atvykus ugnia-
gesiams, degimo nebuvo, 
uždaryta krosnis. Termovizo-
riumi atlikta žvalgyba. Dūmų 
detektoriaus namuose nebuvo. 
Įvykis tiriamas.

Pinigai. Seimo nariai koman-
diruotėms šiemet planuoja išleis-
ti 650 tūkst. eurų. Seimo kan-
celiarijos duomenimis, Seimo 
narių komandiruotėms jau išleis-
ta penktadalis metų biudžeto, tai 
yra apie 132 tūkst. eurų. Pernai 
parlamentarų komandiruotėms 
taip pat buvo suplanuota 650 
tūkst. eurų. Seimo kanceliarijos 
BNS pateiktais duomenimis, 
praėjusiais metais parlamentarai 
nepanaudojo visų komandiruo-
tėms skirtų lėšų: iš 650 tūkst. 
eurų išleista 492,7 tūkst. eurų. Iš 
jų pačių politikų išvykoms teko 
352,3 tūkst. eurų, 140,4 tūkst. 
eurų – Seimo narių delegacijas 
lydintiems asmenims.

Slaptumas. Valstybės kon-
trolei atlikus auditą, kaip per 
pastaruosius trejus metus Lie-
tuvoje leistos gynybai skirtos 
lėšos, Krašto apsaugos ministe-
rija (KAM) nutarė, kad išvados 
bus nepasiekiamos visuomenei, 
penktadienį pranešė LRT radijas. 
Skaidrumo gynėjai kritikuoja 
tokį sprendimą dėl gynybos biu-
džeto analizės ir sako, kad bent 
iš dalies ji turi būti pasiekiama, 
kaip ir žadėta prieš auditą. Šią 
ataskaitą vertins Seimo Audito 
komitetas, bet dalis parlamentarų 
su audito išvada taip pat negalės 
susipažinti, jeigu neturės leidimo 
dirbti su slapta informacija. 

Žemės. Baltijos šalims sinch-
ronizavus savo elektros tinklus 
su Europa ir Lietuvoje išardžius 
nebereikalingas linijas su Rusija 
ir Baltarusija, bus atlaisvinta apie 
900 hektarų žemės, sako ener-
getikos ministras. Jo teigimu, 
visas elektros linijas su Rusija ir 
Baltarusija planuojama išardyti 
per maždaug pusantrų metų, jas 
demontuojant bus nugriautos 
maždaug 544 atramos. Pasak Ž. 
Vaičiūno, dalis išmontuotų lini-
jų infrastruktūros, kuri yra geros 
būklės, bus perduota Ukrainai.

Skiepai. Nuo sausio Lietuvo-
je atsiradus galimybei rizikos 
grupėse esantiems asmenimis 
pasiskiepyti nuo paukščių gripo, 
tuo pasinaudojo vienas žmogus, 
rodo Nacionalinio visuomenės 
sveikatos centro duomenys. Pir-
ma vakcinos doze asmuo buvo 
paskiepytas Kaišiadorių rajono 
savivaldybės sveikatos centre.  
„Aflunov“ vakcina skirta vyres-
niems nei 18 metų asmenims, 
turintiems profesinę riziką užsi-
krėsti paukščių gripu dėl artimo 
sąlyčio su paukščiais ar gyvū-
nais, jų skerdenomis ar gaišeno-
mis. Pasak ministerijos, paukš-
tininkystės įmonių darbuotojai, 
veterinarijos klinikų ir mokslo 
įstaigų darbuotojai, zoologijos 
sodų bei muziejų darbuotojai, 
miškininkai, ornitologai ir kiti 
galintys skiepytis sudaro pakan-
kamai siaurą grupę.

-Bns

„Laumakės“ kanklininkėms bus įteikta 
„Aukso paukštė“
Vasario 24-ąją, pirmadienį, buvo paskelbti geriausi Lietuvos mėgėjų meno kolektyvai ir 

jų vadovai, kurie bus pagerbti prestižinėmis „Aukso paukštės“ nominacijomis. 
Geriausiu liaudiškos muzikos ansambliu ir vadovu pripažintas Anykščių kultūros cen-

tro tradicinių kanklių ansamblis „Laumakė“ ir jo vadovė Asta Motuzienė, kuriai „Aukso 
paukštės“ apdovanojimas – jau antrasis.

sigita PiVORienĖ
sigita.p@anyksta.lt

Iš viso bus įteikta trylika ap-
dovanojimų labiausiai nusipel-
niusiems chorams, teatrams, 
šokių kolektyvams, folkloro 
ansambliams, liaudies muzikos 
bei pučiamųjų instrumentų or-
kestrams.

„Laumakė“ tokį apdovanoji-
mą gaus pirmą kartą. 

„Esame dar jauni, praėjusių 

metų lapkričio 29 dieną atšven-
tėme penkmetį. Tai – labai di-
delis įvertinimas, kuriuo labai 
džiaugiamės. Dėkoju kiekvienai 
„Laumakės“ kolektyvo daly-
vei už žingsnelis po žingsnelį į 
šį įvertinimą. Mes kankliuoja-
me ne dėl apdovanojimų – toks 
yra kiekvienos mūsų, penkioli-
kos moterų, gyvenimo būdas. Į 

„Aukso paukštę“ atvedė nuose-
klus, kasdienis darbas, pomėgis, 
bendrystė ir noras būti kartu“, – 
„Anykštai“ sakė A. Motuzienė.

Idėja įkurti „Laumakę“, pasak 
A. Motuzienės, kilo Anykščių 
kultūros centro etnografei Regi-
nai Stumburienei. 

„Pasikalbėjome ir kilo tokia 
mintis. Kankliuoti moku, jau-

Anykščių kultūros centro tradicinių kanklių ansamblis „Laumakė“ pripažintas geriausiu liaudiškos mu-
zikos ansambliu, o jo vadovė Asta Motuzienė – geriausia vadove. Anykščių kultūros centro nuotr.

Didės mokestis už komunalinių atliekų išvežimą
Uždaroji akcinė bendrovė Anykščių komunalinis ūkis 

ruošiasi 21,3 procentų didinti mokestį už komunalinių 
atliekų išvežimą.

Kaip rašoma Anykščių rajono 
tarybai pateiktame sprendimo 
projekte, pagrindinės įmokos 
kilimo priežastys yra 20 proc. 
augančios komunalinių atliekų 
surinkimo ir vežimo sąnaudos, 
pernai – 10 proc., o šiemet – 
12,3 proc. padidėjęs minimalus 

mėnesinis atlyginimas, taip pat 
47 proc. didėjančios komuna-
linių atliekų tvarkymo bei 20 
proc. didėjančios komunali-
nių atliekų tvarkymo sistemos 
administravimo sąnaudos.

Mokestį planuojama didinti 
ir dėl to, kad, kaip skelbiama, 

pernai bendrovė į darbą priėmė 
naują vairuotoją.

Kaip nurodoma, iš viso ko-
munalininkų patiriamų būtinų-
jų sąnaudų didėjimas, lyginant 
2023 ir 2025 metus, siekia 30 
proc.

Skaičiuojama, kad vidutinis 
namų ūkis per mėnesį už atlie-
kų išvežimą mokės apie 9,88 
Eur ir  tokia suma neviršys vie-
no procento vidutinių mėnesio 

statistinių savivaldybės namų 
ūkio pajamų. Statistikos de-
partamento duomenimis, 2023 
metais Utenos apskrities ben-
drosios pajamos vienam namų 
ūkiui sudarė 1 tūkst. 687 Eur.

Paskutinį kartą mokestį už 
atliekų išvežimą Anykščių ra-
jono taryba tvirtino 2022 metų 
gruodžio mėnesio pabaigoje.

 
-AnYkŠTA

nystėje turėjau Užpalių vaikų 
ansamblį „Pasagėlė“, su ku-
riais 1999 metais irgi gavome 
„Aukso paukštę“. Manau, kad 
kai yra „neprimestas“ kolekty-
vas, kada jis yra iš pačių žmo-
nių noro, užsivedimo, tada ir 
rezultatas matyti“, – kalbėjo 
„Laumakės“ kolektyvo vado-
vė, kuri sakė, jog kanklėmis 
groti išmokti yra lengva, be 
to, į moterišką kolektyvą mie-
lai priimtų ir kankliuojančius 
vyrus. 

„Aukso paukštės“ nominaci-
jos bus įteiktos iškilminguose 
renginiuose įvairiuose Lietuvos 
miestuose ir miesteliuose, – kada 
šis renginys vyks Anykščiuose, 
A. Motuzienė teigė kol kas ne-
žinanti:

„Turime patys nuspręsti, kada 
darysime šventę, į kurią ir bus 
į Anykščius atvežta „Aukso 
paukštė“. Pagalvoti dar nespė-
jome, dar reikia prisijaukinti šią 
žinią.“

Lietuvos nacionalinio kultūros 
centro įsteigti „Aukso paukštės“ 
apdovanojimai nuo 1999 metų 
yra aukščiausias mėgėjų meno 
įvertinimas šalyje. Laureatai at-
renkami pagal jų meninę brandą, 
aktyvią veiklą ir indėlį į Lietuvos 
kultūrinį gyvenimą. Per daugiau 
nei dvidešimt metų šiuo įverti-
nimu jau džiaugiasi daugiau nei 
300 kolektyvų ir jų vadovų.
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Bijantiems rizikingos kaimynystės, 
siūlo kalbėtis

Mačioniškiai nerimauja, ar 
jų kaimas nepraras ramybės. O 
Anykščių rajono savivaldybės 
meras Kęstutis Tubis pasižadė-
jo būti savotišku Mačionių gy-
ventojų saugumo garantu.

„Kaip savivaldybės vadovas 
imsiuosi priežiūros tokio dalyko, 
kad nebūtų jokių nesusipratimų. 
Patirtį turiu su įvairaus plauko 
žmonėmis“, – žadėjo meras. Į 
susitikimą su mačioniškiais me-
ras atvyko lydimas vicemerės 
Audronės Savickienės ir savo 
patarėjų Lino Šulskaus bei Rū-
tos Neniškienės. R. Neniškienė 
Bolligerių pasisakymus iš anglų 
kalbos vertė į lietuvių. 

„Reikia naujos vietos ir nau-
jų šansų, kur jos galėtų pradėti 
naują gyvenimą. Reikia žmo-
nių, kurie padėtų išeiti (iš si-
tuacijos – aut. past.) ir pradėti 
naują gyvenimą“, –  mačioniš-
kiams kalbėjo K. Bolliger.

Šveicarai yra įsigiję buvusį 
kolūkio administracinį pastatą, 
jį ketinama pertvarkyti į gy-
venamąsias patalpas. Išgirdę 
mačioniškių klausimą apie bū-
simus reintegracijos centro par-
tnerius, Bolligeriai aiškino, kad 
projektas bus įgyvendintas tik 
po trejų ar daugiau metų, todėl 
detalės kol kas nėra žinomos. 

„Kai planavome „Palaimą“, 
tai daug metų planavome. Daug 
metų užima planavimas“, – kal-
bėjo K. Bolliger.

Mačionių atstovas Aldas Ru-
peika, o vėliau ir kiti bendruo-
menės atstovai domėjosi, ar iš 
tiesų reintegracijos centras bus 
toks, koks yra žadamas.

„Projektai keičiasi. Kokia ga-

limybė, kad pasikeis? Ar mes 
turime teisę kažko neleisti? Kol 
kas gražu – moterys, vaikai. 
Bet ar nesikeis?“ – kalbėjo A. 
Rupeika.  

Atsakydamas į šį klausimą, K. 
Tubis sakė, kad yra tik dvi lytys 
ir Mačionyse nebus... ateivių. 

„Sakot, bus moterys ir vaikai, 
paskui atsiras vyrai ir dar kaž-
kas. Tai niekas daugiau. Ateivių 
mes nepriimsime. Yra dvi lytys 
– vyrai ir moterys, o vaikai – tai 
žmonių nepilnamečiai asme-
nys. Šitoj vietoje negali būti, 
kad kažkas nepriimtina ben-
druomenei ir su pažeidimais. 
Tai mes to tikrai neleisime. To 
neleidome, kai norėjo vienas 
verslininkas prie siaurojo gele-
žinkelio stoties statyti pabėgių 
utilizavimo gamyklą. Įsivaiz-
duojat, ką reiškia pabėgius, 
kurie hidrokortizolio nuodais 
impregnuoti visoje Europoje? 
Ir čia juos vežti, merkti į kaž-
kokius tirpalus mūsų kurortinė-
je teritorijoje. Mes nesutikome, 
aišku, nemalonę užsitraukėme, 
bet tos gamyklos nėra. 

Dabar yra kitas dalykas – 
nori statybinių medžiagų par-
duotuvę statyti Kalno gatvėje, 
Kęstučio gatvėje, bet ten yra 
bendrajame plane numatyta, 
kad prekybinė vieta. Gali būti 
statomi prekybiniai, gamybi-
niai objektai. Kas galima, kas 
nepažeis žmonių teisės. Ta 
įmonė prisidės prie bendruo-
menės tikslų, sutvarkys gatves 
ir visa kita. Mes neturime teisės 
uždrausti“, – Mačionyse aiški-
no meras K. Tubis.

Jis tikino, kad suprantąs Ma-

čionių bendruomenės nerimą, 
tačiau jeigu investuotojai ne-
pažeis teisės aktų, jiems nebus 
galima trukdyti.

„Jeigu jie nieko nepažeidžia, 
jeigu viskas daroma gražiai, pa-
gal įstatymus... Na, bendruome-
nė gali lūkesčius pateikti. Jeigu 
jie pažeidžia, mes įsijungiame 
visa įmanoma jėga“, – žadėjo 
K. Tubis.

Keli žmonės iš auditorijos 
sakė, jog nereikia bijoti, kad 
Mačionyse bus kuriamas rein-
tegracijos centras.  Tarp idėjos 
palaikytojų buvo ir Seimo nario 
Tomo Tomilino padėjėja Regi-
na Patalauskienė. 

„Pažįstu Kariną ir Stefaną. 
Trys metai bendraujame, buvo-
me atvažiavę kelis kartus. Ir iš 
tikrųjų nuo pat pradžių sužavė-

jo jų empatija paprastiems žmo-
nėms. Lygiai taip pat pažįstu 
šią bendruomenę ir man ne tas 
pats, kas čia vyksta. Dalį žmo-
nių asmeniškai pažįstu. Reikia 
kalbėti. Dalyvaukite  projekte ir 
patys siūlykite. Jūs patys turite 
ne pykti, bet kalbėtis“, – aiški-
no R. Patalauskienė.

Meras K. Tubis aiškino, kad 
Lietuvoje vyksta baisūs daly-
kai – narkotikai išplito net tarp 
paauglių. Iš salės išgirdęs klau-
simą apie tai, kaip tie narkoti-
kai ateina iki paauglių, buvęs 
aukštas policijos pareigūnas K. 
Tubis aiškino, jog dėl nusikals-
tamų procesų nevaldymo kaltė 
tenka šalies valdžiai.

„30 metų kriminalinėje po-
licijoje dirbau. Ir vadovu. Pas 
mus buvo kriminalinė žvalgy-
ba, rinkome informaciją visais 
būdais ir agentūriniu taip pat. 
Ir iš tų pačių nusikaltėlių gau-
davome duomenis, įkalbinę, 
kad jie mums praneštų. Dabar 
Lietuvoje šita sistema suardyta. 
Nebėra tokios priežiūros. /.../
Seimo narė Morgana sako, aš 
Kanadoje prirūkiau kanapių ar 
dar kažko, ir visi vaikai mato: 

Morgana Seime – mes irgi var-
tosime ir būsime Seimo nariais. 
Ir visą laiką buvo kalba apie 
narkotikų dekriminalizavimą. 
Jeigu Seime kelios frakcijos 
kalba apie narkotikų dekrimi-
nalizavimą, tada vaikai sako: 
tai čia gerai, kaifas“, – aiškino 
meras.

Vienas iš mačioniškių atkrei-
pė dėmesį, kad reintegracijos 
centre gyvensiančios moterys 
bus laisvos, jos galės sulaukti 
svečių. „Ar tie svečiai neparū-
pins joms narkotikų?“ – svarstė 
mačioniškis.

S. Bolligeris tikino, kad jų 
įstaigoje galės gyventi tik tos 
moterys, kurios nebevartoja 
narkotikų. 

Dar prieš renginį Seimo na-
rys T. Tomilinas „Anykštai“ 
kalbėjo, kad jis Mačionių pro-
jektą palaiko. 

„Įsivaizduoju, kad tai yra 
tarytum socialinis būstas. Tik 
prie socialinio būsto žmogus 
dar gauna ir užsiėmimą. Čia 
būstas ir integracija į bendruo-
menę, kur yra viltis, kad žmo-
gus gali kabintis į gyvenimą“, – 
„Anykštai“ sakė T. Tomilinas.

Anykščių rajono savivaldybės meras Kęstutis Tubis žadėjo pri-
žiūrėsiantis, kad projektas būtų įgyvendinamas, laikantis visų 
numatytų reikalavimų 

Į renginį susirinko keliasdešimt mačioniškių.                 Autoriaus nuotr.

Ketvirtadienio, vasario 20-osios, vakarą Mačionių gyventojai išklausė viešbučio „Palai-
ma“ savininkų, šveicarų Karinos ir Stefano Bolligerių planus šiame kaime steigti moterų 
reintegracijos centrą. 

Šveicarai planuoja Mačionyse įkurdinti nuo priklausomybių besigelbėjančias moteris.  

Viešbučio „Palaima“ savininkai (dešinėje) Karina ir Stefanas Bolligeriai Mačionyse ketina įkur-
dinti iš priklausomybių liūno brendančias moteris.

Vidmantas ŠMiGelskAs
vidmantas.s@anyksta.lt
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Vaikų dienos stacionaro likimas turėtų 
būti mero ir Tarybos rankose sigita PiVORienĖ

sigita.p@anyksta.lt

Vasario 13 dieną vykusiame Anykščių rajono tarybos posė-
dyje paaiškėjo, kad Anykščių rajono tarybos sprendimu ligo-
ninėje uždarius Vaikų ligų skyrių, Sveikatos apsaugos ministe-
rijos žadėtojo Vaikų dienos stacionaro įkurti neskubama. 

„Anykšta“ apie neatidarytą Vaikų dienos stacionarą, nedide-
lių miestų ligoninių likimą kalbėjosi su LR Seimo nariu, Svei-
katos reikalų komiteto nariu Remigijumi ŽEMAITAIČIU.

– Kaip vertinate Anykščiuo-
se esančią situaciją, kuomet 
ligoninėje uždarius Vaikų ligų 
skyrių, Vaikų dienos staciona-
ras atidarytas nebuvo?

– Visoje Lietuvoje prie Dul-
kio (buvusio Sveikatos apsau-
gos ministro Arūno Dulkio – 
aut. past.) buvo pasiūlytas toks 
„saldainis“, kad jei jūs uždarote 
vieną ar kitą skyrių, mes jums 
skiriame papildomą finansavi-
mą bendram išlaikymui. Pas 
jus buvo pažadėta, kad jei bus 
uždaromas Vaikų ligų skyrius, 
dieninis išlieka. Kaip suprantu, 
kad savivaldybė, kaip steigėjas, 
to neužtikrino. Kadangi savival-
dybė yra kaip steigėja, ji priima 
sprendimus pati. Man labai sun-
ku pasakyti, kodėl taip išėjo – tą 
klausimą turėtų nagrinėti meras 
ir Taryba. Biudžetine prasme, 
jie pinigų tikrai galėtų atrasti – 
čia problemos nematau, nes gy-

ventojų pajamų mokestį (GPM) 
Anykščiai renka tvarkingai ir 
viršplaninį. Šiais metais jie dar 
daugiau surinks, nes didėja at-
lyginimai, minimali mėnesinė 
alga taip pat. Nelabai suprantu, 
dėl ko meras atsisako padaryti 
dieninį skyrių, kai didžiąją dalį 
GPM į savivaldybę ir sumoka 
jauni žmonės.

 
– Tad tai – mūsų paties rajo-

no problema?
– Taip. Taip pat turėsite pro-

blemą ir su švietimu. Buvo nu-
matyta, kad ne mažiau kaip 21 
vaikas turi būti klasėje. Mes 
jums sakome: leidžiame dabar 
turėti 12 vaikų, bet 50 procentų 
turite prisidėti pati savivaldybė, 
kitą 50 procentų duodame mes iš 
valstybės. Klausiame, ar tinka? 
Tinka. O dabar iš savivaldybių 
girdžiu, kad ne, mes neprisidėsi-
me, mums nereikia, geriau mo-

kyklas uždarome. Tuomet mes, 
Vyriausybė, nebesuprantame 
– duodame, ištiesiame pagalbos 
ranką, bet pati savivalda nenori 
to daryti. „Nesusiveda“ galai. 

– Kiek, Jūsų nuomone, ma-
žuose miestuose svarbu turėti 
Vaikų ligų skyrių, bent – die-
nos stacionarą? Mūsų rajono, 
ligoninės vadovai sako, kad 
didelės problemos čia nėra, ka-
dangi vaikus priima aplinkinių 
rajonų ligoninės.

– Švietimo, mokslo įstatyme 
parašyta, kad vaikui priklauso 
lankyti švietimo įstaigą, esan-
čią arčiausiai namų, kur jis re-
gistruotas. Jei tėvai sako, kad į 
seniūnijoje esančią švietimo įs-
taigą vaiko vesti nenoriu, noriu 
į Anykščius, vaiko transportavi-
mas kainuoja gyventojams. Tad 
kalbant ir apie gydymo paslaugą, 
turi būti užtikrintas paslaugos 
prieinamumas. 

Pasakymas „važiuok į Ukmer-
gę“ reiškia tai, jog važiuoji savo 
transporto priemone, ir, nors į 
biudžetą moki gyventojų paja-
mų mokestį, paslaugos negauni. 
Suprantu – onkologiniai ligoniai, 
širdininkai ir panašūs ligoniai 
gydysis kitur, nes skyriaus neiš-
laikysi – specialistų nėra, opera-
cijų nėra... 

Klausimas: kaip savivaldybė 
užtikrina paslaugos prieinamu-
mą ir gavimą? Skandinavijoje 
yra toks modelis – net ir mažose 
seniūnijose, savivaldybėse išlai-
komi pediatrai, kiti specialistai, 
nes, jų teigimu, išlaikyti gydy-
toją ten yra pigiau, nei vienu 
metu dešimt pacientų važiuotų 
į centrą. 

Aš daryčiau kitaip. Geriau 
daryti trumpas darbo valandas 
– gydytojas galėtų dirbti, tar-
kim, nuo 7 ryto iki 12 valandos 
dienos. Pacientas suspėtų „tilp-
ti“ į šį laiką. O jei jau atsitinka 
nelaimė, yra greitoji, kuri gali 
nuvežti į Ukmergę, Uteną ar ki-
tur. Aišku, jei Ukmergėje turite 
„žalią koridorių“, viskas gerai – 
jei jūsų vaikui atsitiko problema, 
nuvažiavę į Ukmergę būsite pri-
imti iš karto, nelaukę koridoriuje. 

LR Seimo narys, Sveikatos reikalų komiteto narys Remigijus 
Žemaitaitis sakė nelabai suprantantis Anykščių rajono valdžią, 
kodėl ši neskirianti lėšų Vaikų dienos stacionarui atidaryti. 

Pauliaus PeleCkiO / Bns nuotr.

Sprendimų yra, galima rinktis.

– Anykščių ligoninėje trūks-
ta specialistų, nebūna budinčių 
gydytojų. Kokia Jūsų nuomo-
nė apie ligoninių skyrių užda-
rymus? 

– Tokiu atveju turi būti už-
tikrinama paslauga – tai yra, 
pacientų pavežimas. Kelmėje 
esame padarę tokį modelį: jeigu 
kažkas žmogui atsitinka naktį, 
nedarbo metu, jei jį greitoji nu-
veža į Šiaulius ir pacientas neturi 
kaip grįžti, esame nupirkę taksi 
paslaugas. Jis grįžta, mes apmo-
kame. Mums tai kainuoja, bet, 
kadangi gyventojai moka GPM, 
pasiskaičiavome, kad pinigų ga-
lime skirti ir mes tais žmonėmis 
pasirūpiname. 

Specialistų, deja, bet nerasi-
te. Kai neužtikrinama paslauga 
nakties metu, turi būti užtikri-
nama gretimame rajone, kur yra 
atraminė ligoninė. Todėl siūly-
čiau savivaldybei – tai per me-
tus kainuos visai nedaug, 70–80 
tūkst. Eur – galvoti apie tokios 
paslaugos (ligonių vežimą – aut. 
past.) įsigijimą savo žmonėms. 
Kiek žinau, pas jus yra viršpla-
ninis biudžetas, tam lėšų galima 
skirti.

Kitas niuansas – kaip atsiran-
da paslaugų mažinimas? Pavyz-
džiui, mama atveža vaiką pas 
pediatrą, o pediatrui – 80 metų. 
Mama tokio specialisto nenori, 
o jis toks yra, kad būtų išlaiky-
tas skyrius. Kas atsitinka? Tėvai 
veža vaiką į Ukmergę, nes ten 
yra jaunas gydytojas. Taip pat 
yra ir su chirurgais. 

– Kaip manote, ar mažas li-
gonines reikia gelbėti? Gal už-
tektų palikti slaugos skyrius ir 
poliklinikas?

–  Mažosios rajonų ligoninės 
turi išlikti, ypač jos reikalingos 
vyresnio amžiaus žmogui. Tai – 
vadinamoji socialinė paslauga. 
Mano amžiaus žmonės, mes ga-
lime nuvažiuoti ir į Ukmergę, Pa-
nevėžį ar Vilnių, čia problemos 
nėra. Bet kai yra vyresnio am-
žiaus žmogus, kuris neturi vaikų, 
yra vienas, jis tokios galimybės 
neturi. Palyginkime: yra Vilnius, 
Kaunas. Kai pensininkui blogai, 
jis sėda į autobusą ar troleibusą ir 
vyksta į polikliniką, ligoninę. 

Autobusas senjorui yra 80 pro-
centų kompensuojamas. Kai at-
sitinka bėda Apolonijai Svėdasų 
seniūnijoje, autobusas važiuoja, 
kol vaikai važiuoja į mokyklą. 
Autobusų parko autobusas dar ją 
gali pavežti, o į geltonąjį ji lipti 
negali. Reiškia, ji turi samdyti 
kaimyną, kad ją nuvežtų į Anykš-
čius. Sumoka kaimynui 15 eurų. 
Ir šios Apolonijos, ir Vilniuje gy-
venančios Apolonijos pensija yra 
450 eurų. Tad kuriai paslauga yra 
artimesnė? Ar tai Anykščiuose, 
ar kuri gyvena Vilniuje? Vilniu-
je yra artimesnė fizine prasme, 
Anykščiuose yra tolimesnė ir 
kainuojanti daug brangiau.

Ne vieną kartą esu siūlęs, bet 
pritarimo tikriausiai taip ir ne-
sulauksiu – kada yra skirstomas 
privalomas sveikatos draudimo 
(PSD) mokestis, jis lygiai taip 
pat, kaip ir gyventojų pajamų 
mokestis, turėtų didėti miestams, 
būti mažesnė kvota. 

Teismas įpareigojo griūvantį bendrabutį 
nugriauti

(Atkelta iš 1 psl.)

Mero K. Tubio prašymu 
Ukrainos piliečio, kuriam 
priklauso Troškūnų bendra-
butis, ieškoti padėjo buvęs 
Nepaprastasis ir įgaliotasis 

Lietuvos Respublikos ambasa-
dorius Ukrainoje Valdemaras 
Serapinas, kuris, kaip skelbia-
ma, per Ukrainos teismus išsi-
aiškino, kad ieškomo pastato 
savininko neokupuotoje Ukrai-
nos teritorijoje nėra.

Utenos apylinkės teismo 
Anykščių rūmų sprendimu pas-
tato savininko interesams civi-
linėje byloje atstovavo Lietu-
voje praktikuojantis advokatas 
– atsakovo kuratorius.

 -AnYkŠTA
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(Atkelta iš 1 psl.)

Anykščių rajono meras Kęstu-
tis Tubis vasario 11 dieną pasirašė 
potvarkį dėl darbo poilsio dieną, 
kuriuo neįvardijamam asmeniui 
pavedė atstovauti Anykščių ra-
jono savivaldybei Lietuvos vals-
tybės atkūrimo dienos renginiuo-
se. Kadangi Vasario 16-oji buvo 
švenčiama sekmadienį, atstovui 
už darbą poilsio dieną sumokėta 
dvigubai.

„Pavedu Anykščių rajono 
savivaldybės (duomenys ne-
skelbtini) 2025 m. vasario 16 d. 
nuo 9 val. iki 13 val. atstovauti 
Anykščių rajono savivaldybei 
renginiuose, skirtuose Lietu-
vos valstybės atkūrimo dienai 
– Kurkliuose, Užunvėžiuose ir 
Anykščiuose. Už darbą poilsio 
dieną apmokant dvigubai“, – 
rašoma mero potvarkyje.

Kaip įprasta mero potvarkiuo-
se, asmens duomenys ir šiame 
potvarkyje buvo neskelbiami.

Po to, kai žinią apie tai, kad 
valstybinėje šventėje savival-
dybei per poilsio dieną  ats-
tovavusiam asmeniui buvo 
mokama dvigubai pranešė por-
talas anyksta.lt, internete kilo 
komentarų audra. Per kelias 
dienas skaitytojai parašė beveik 
100 komentarų, kuriuose ste-
bėjosi, kad už pilietinę pareigą 
savivaldybės tarnautojams yra 
mokami pinigai.

„Labai prašau, nedalyvaukit 
tuose renginiuose, jeigu atima-
te iš savęs taip brangų poilsį.
Negalėsim į jus žiūrėt, šlykštu-
kai jūs. Jums dar ir valstybiniai 
renginiai tampa loviu, na, to jau 
per daug. Taupykim biudže-
tą-neateikit, jūs mums nelabai 
reikalingi. O ir ateinat, -pasifo-
tografuoti ir, aišku, keletą saki-
nukų išlementi“, – parašė Dj.

„Vasario 16-tą Užunvėžyje ir 
Kurkliuose dalyvavo viceme-
ras socialdemokratas Dainius 
Žiogelis. Jis matyti ten vykusių 
minėjimų nuotraukose. Varto-
si grabe Vasario 16-tosios Akto 

Signataras ir Socialdemokratų 
partijos kūrėjas Steponas Kairys, 
matydamas, kaip jo partijos pali-
kuonis gviešiasi dvigubos algos 
už tai, kad atvyko pagerbti Kairio 
gimimo vietos. Nes pats S. Kai-
rys buvo labai dosnus žmogus, 
nesavanaudiškas žmogus, dirbęs 
gimtajam kraštui ir Lietuvai. Iš 
savo asmeninių lėšų Signataras 
S. Kairys Užunvėžio vaikams 
pastatė naują modernią mokyklą.

Jeigu mero potvarkyje minimas 
savivaldybės atstovas yra šitas 
smulkus biznierius šventais tau-
tai dalykais žiogeliukas ir tai jis 
už dvigubą algą sutiko pamekenti 
prie paminklo socialdemokratui 
S. Kairiui, tai LSDP laikas kuo 
skubiau šalinti Striukumbuką iš 
savo partijos gretų. Jau nekalbant 
apie skyriaus pirmininko postą. 
Iš čia jį būtina vyti, uždraudžiant 
prie socialdemokratų vėliavos 
net prisiartinti 10 metų. Tokie yra 
patys tikriausi socialdemokratijos 
idėjos kompromitatoriai.

Jo vieta stovėti eilėj prie bažny-
čios, laukiant išrišimo“, – rašė ko-
mentatorius „Peržiūrėjau foto“.

Senjoras rašė: „Tai gal visiems 
sumokėti reikia, kas ateina? Kaip 
per Anykščius eiti ne gėda? 
Žmonės už Lietuvos laisvę mirė, 
kalėjo lageriuose, šeimos buvo 
persekiojamos, tremtiniai, kurie 
neparsidave okupantams, tikrai 
negaudavo postų nepasirašę su 
KGB. Tai žadą atima perskaičius 
tokius dalykus.“

„Atsižvelgiant į gyventojų pasi-
piktinimą, laikas išslaptinti mero 
potvarkį, t. y. paviešinti asmenis, 
kuriems Tautos šventės metu už 
dalyvavimą renginiuose buvo 
sumokėtas dvigubas atlyginimas. 
Valstybės tarnautojai, politikai 
yra vieši asmenys, tad jie neturi 
slapstytis po kokio nors įstatymo 
raide“, – rašė Juozas R.

Laisvę gerbs už pinigus rašė: 
„Išeitų, Tubis, Žiogelis, Savic-
kienė ir trys mero patarėjai už da-
lyvavimą Vasario 16 ir Kovo 11 
minėjimuose gaus dvigubą algą, 
nes jie, taip smarkiai mylėdami 

Valstybę, pasirodo sunkiai dir-
ba, o norėtų ilsėtis. Nemokamai į 
Valstybės dienų minėjimus ponai 
eiti, pasirodo, nenori?! Tai kiek 
pinigų tada bus mokama kaimo 
saviveiklininkams, mokiniams, 
mokytojams, bibliotekininkams, 
kad jie ne tik ateina į šias šven-
tes, bet ir jas organizuoja, puošia 
sales, pina vainikus, neša, kelia 
vėliavas? Gal ir pensininkams už 
tai, kad pagarbą Tėvynei Valsty-
bės švenčių metu reiškia ir atei-
na minėjimus, SODRA taip pat 
dvigubas pensijas pradės mokė-
ti? Gėda skaityti! Nieko neatsi-
tiks, jeigu šitų susireikšminusių 
Anykščių diktatorių šiemet Kovo 
11 minėjime nebus. Kalbą už 
dyką gali pasakyti ir koks kle-
bonas. Kad ir intelektualas kun. 
Ričardas Banys arba rašytojas 
Rimantas Vanagas. Nors būtų ko 
paklausyti, nes ne apie dešras, 
kaip mūsų rajono vadovai pratę, 
jie pakalbėtų. Tubis su Žiogeliu 
tegul geriau medžioja, šašlykus 
kepa. Apsieis Anykščiai ir be jų 
tokios pagarbos, juoba už dvigu-
bą algą.“

Šia portalo anyksta.lt publika-
cija savo paskyrose pasidalijo ne-
mažai žmonių, publikacijos buvo 
gausiai komentuojamos, sociali-
nių tinklų dalyviai smerkė tokią 
savivaldybės praktiką ir piktinosi 
valdininkų gobšumu.

Rajono Tarybos narė, Libera-
lų sąjūdžio Anykščių skyriaus 
pirmininkė Irma Smalskienė pa-
sidalijo mintimis savo feisbuko 
paskyroje: „Visada tikėjau, kad 
dalyvavimas valstybinių švenčių 
minėjimuose yra kiekvieno pilie-
čio pareiga – būdas parodyti savo 
patriotiškumą ir meilę tėvynei. 
Kiekvienas tai daro savaip: vieni 
– su šeima namuose, kiti – daly-
vaudami oficialiuose renginiuose 
ar ieškodami kūrybingų šventi-
mo būdų. Visada maniau, kad tai 
savanoriškas pasirinkimas.

Tačiau, kaip rašoma straips-
nyje, savivaldybės vadovams 
tai tėra darbas, už kurį mokama 
dvigubai. Tuo metu daugelis vi-

suomenininkų į šias šventes eina 
visiškai savanoriškai – tik iš tikro 
patriotizmo ir meilės savo kraš-
tui. Ar tikrai patriotizmas gali būti 
įvertintas pinigais?“

Priminsime, kad vienas iš 
renginių, kuriuose dalyvavo D. 
Žiogelis, tradiciškai vyko prie 
Vasario 16-osios Akto Signatro 
Stepono Kairio paminklo. Šis, iš 
šio krašto kilęs Signataras buvo 
vienas iš Lietuvos socialdemo-
kratų partijos Lietuvoje įkūrėjų, 
jo asmeninėmis lėšomis Užunvė-
žiuose buvo pastatyta mokykla.

Vasario 24 dieną, pirmadienį, 
socialiniuose tinkluose pasirodė 
Anykščių rajono mero pavaduo-
tojo Dainiaus Žiogelio įrašas, 
kuriame jis prisipažino, kad me-
ras K. Tubis potvarkį pasirašė jo 
iniciatyva.

„Vietinėje žiniasklaidoje ir 
viešoje erdvėje pateikiama in-
formacija dėl Anykščių rajono 
mero pasirašyto potvarkio dėl 
darbo poilsio dieną, t. y. vasa-
rio 16 d. Šis dokumentas atsi-
rado mano prašymo atstovauti 
Anykščių rajono savivaldybei 
skirtinguose šventiniuose ren-
giniuose pagrindu.

Nepaisant visų formalių šio 
mero potvarkio atsiradimo aplin-
kybių, jaučiuosi padaręs didelę 
moralinę klaidą, atsiprašau visų 
teisingai pasipiktinusių žmonių. 
Tai labai skaudi pamoka man, lai 
iš šios svetimos klaidos pasimoko 
ir kiti.

Tikiu, kad trinktelėjęs į 
„dugną“, daromais darbais 
nuo jo atsispirsiu vėl.

Linkiu visiems puikios sveika-
tos, o pasauliui – teisingos taikos 
ir ramybės.

 Ačiū už supratimą“, – rašė D. 
Žiogelis.

Mero pavaduotojas D. Žiogelis 
portale anyksta.lt užsakė ir iš as-
meninės sąskaitos apmokėjo pa-
siaiškinimą dėl savo „moralinės 
klaidos.“

Šis mero pavaduotojo D. Žio-
gelio įrašas socialiniuose tinkluo-
se pasirodė po to, kai vasario 21 
dieną, penktadienį, „Anykšta“ 
Anykščių rajono savivaldybei 
išsiuntė klausimus bei paprašė 
pateikti vardus ir pavardes tų as-
menų, kuriems Anykščių rajono 
mero Kęstučio Tubio vasario 11 
dienos potvarkiu buvo pavesta 
atstovauti Anykščių rajono savi-
valdybei renginiuose, skirtuose 
Lietuvos valstybės atkūrimo die-
nai – Kurkliuose, Užunvėžiuose 
ir Anykščiuose. Redakcija taip 
pat paprašė savivaldybės nuro-
dyti, kokias funkcijas minėtuose 
renginiuose atliko Anykščių ra-
jono savivaldybei atstovaujantys 
asmenys.

„Anykšta“ taip pat kreipdama-

Mero pavaduotojas prisipažino padaręs 
didelę moralinę klaidą

si į savivaldybę paprašė pateikti 
vardus ir pavardes tų asmenų, 
kuriems buvo pavesta atstovauti 
Anykščių rajono savivaldybei 
Lietuvos valstybinių švenčių 
ir atmintinų dienų renginiuose 
2023 ir 2024 metais, už darbą 
poilsio dieną apmokant dvigubai 
bei nurodyti, kokias šiuose rengi-
niuose jie atliko funkcijas.

Į redakcijos pateiktus klausi-
mus Anykščių rajono savivaldy-
bė vasario 24 dieną, pirmadienį, 
pateikė tokį atsakymą:

„Anykščių rajono savivaldy-
bės mero Kęstučio Tubio 2025 
m. vasario 11 d. potvarkiu Nr. 
2-MPP-12, Anykščių rajono sa-
vivaldybės vicemerui Dainiui 
Žiogeliui buvo pavesta atstovauti 
Anykščių rajono savivaldybei 
renginiuose, vykusiuose Kur-
kliuose, Užunvėžiuose ir Anykš-
čiuose 2025 m. vasario 16 d. nuo 
9.00 val. iki 13.00 val.

Potvarkis buvo reikalingas 
tam, kad vicemeras teisėtai, 
šventinę dieną galėtų pasinaudoti 
tarnybiniu automobiliu (tuo pa-
čiu neskiriant dirbti savivaldybės 
administracijos vairuotojo). Ta-
čiau vicemeras tą šventinę dieną 
nusprendė tarnybiniu automobi-
liu nesinaudoti, o į minėtus ren-
ginius vyko savo asmenine trans-
porto priemone. Nesureikšminęs 
šio fakto (jis tą pripažino viešai 
savo socialinio tinklo Facebook 
paskyroje), vicemeras nesiėmė 
savalaikių veiksmų, kad potvar-
kis būtų atšauktas, todėl jis liko 
galioti.

Anykščių rajono savivaldybės 
vadovai bei mero politinio as-
meninio pasitikėjimo valstybės 
tarnautojai valstybinių švenčių 
dienomis dirba be atlygio. Tai 
patvirtina faktas, jog 2023–2024 
metais Anykščių rajono savival-
dybės mero potvarkių, kuriais 
būtų pavesta mero komandos 
nariams atstovaujant Anykščių 
rajono savivaldybei Lietuvos 
valstybinių švenčių ir atminti-
nų dienų renginiuose ir gaunant 
atlygį už darbą šventinę dieną, 
nebuvo.

Pagal Valstybės politikų darbo 
užmokesčio įstatymą, mero dar-
bo užmokestį sudaro tik pareigi-
nė alga. Papildomos priemokos 
bei apmokėjimas už darbą po-
ilsio ir švenčių dienomis merui 
neskaičiuojamas. Merui per visą 
jo kadenciją už darbą poilsio ar 
šventės dieną nėra sumokėta nei 
cento.“

„Anykšta“ apie tai, kad poilsio 
dienomis valstybinėse šventėse 
dalyvaujantiems valdininkams 
mokamas dvigubas atlyginimas, 
kalbėjosi su įvairiais pašneko-
vais. Jų nuomones pateiksime 
kituose laikraščio numeriuose.

Anykščių rajono savivaldybė redakcijai atsiųstame laiške patikino, kad  savivaldybės vadovai bei mero 
politinio asmeninio pasitikėjimo valstybės tarnautojai valstybinių švenčių dienomis dirba be atlygio. 
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(Kalba netaisyta – red. past.)
„Savaitgalio diskusija“ portale anyksta.lt – nuolatinė 

portalo rubrika. Baigiantis kiekvienai darbo savaitei, kvie-
sime skaitytojus portale anyksta.lt diskutuoti anykštėnams 
aktualiomis temomis, o antradieniais „Anykštoje“ spaus-
dinsime šių diskusijų apžvalgas. 

sprintas

tautos balsas
Išskirtinis dėmesys lietuviškai pirčiai glumina besivanojančius

Prieš savaitę Anykščių basei-
nas Bangenis paskelbė anoni-
minę pirčių komplekso koky-
bės gerinimo apklausos anketą. 
Bangenyje veikia 6 pirtys, visos 
jos sulaukia gerų atsiliepimų iš 
lankytojų. Anoniminėje anketoje 
visgi daugiausia klausimų buvo 
liečiančių lietuvišką pirtį, kurioje 

maksimalus karštis yra pasiekia-
mas, pilant vandenį ant įkaitusių 
akmenų. Šios pirties išskirtinis 
privalumas, kad joje galima vano-
tis. Beje, būtent dėl šio malonumo 
į Anykščius atvažiuoja tokios pir-
ties mėgėjai iš aplinkinių rajonų, 
netgi Ignalinos, nors juose ir yra 
baseinai, tačiau be tokios pirties. 

Lietuviškos pirties lankytojai 
sunerimo dėl anketoje pateiktų 
klausimų apie vanojimąsi, tarp 
jų pradėjo sklisti gandai, kad 
šios paslaugos lietuviškoje pir-
tyje gali nebelikti, o be jos pirtis 
vargu ar galės vadintis lietuviš-
ka. Pirčių, kuriose galima vano-
tis, Lietuvoje yra vos  viena kita, 

gal tik Druskininkuose. Ten 
dėl vanojimosi tokioje pirtyje 
paskirtos tam tikros valandos, 
tačiau gali užeiti ir tik norintys 
pasikaitinti. Norintys tik kaitin-
tis, beje, gali pasinaudoti aukš-
tos temperatūros sausa pirtimi, 
prie kurios būriuojasi žymiai 
mažiau lankytojų. Be abejonės, 

gal ir yra ką tobulinti išskirtinės 
lietuviškos pirties funkcionalu-
me, tačiau ji neturėtų prarasti 
savo jau bene tris dešimtmečius 
teikiamos išskirtinės, lankyto-
jus iš kitų rajonų viliojančios, 
vanojimosi paslaugos.

Tadas i. (pavardė redakcijai 
žinoma)  

Slidinėjimas. Italijoje, Schil-
pario kalnų miestelyje, vyko 
pasaulio jaunimo slidinėjimo 
čempionatas. Lietuvos koman-
dai atstovavo ir Anykščių KKSc 
slidininkai Eglė Savickaitė bei 
Matas Gražys. Sprinto rungtyje 

Eglė iškovojo 56–tą vietą, 20 
km iveikė būdama 58–ta, o 10 
km distancijoje finišavo 64–ta. 
Matas sprinto rungtyje iškovo-
jo 73–čią vietą, 10 km finišavo 
80-tas. Mišrioje estafetėje 4×5 
km Lietuvos komanda finišavo 
18–ta iš 22 komandų.

Krepšinis. „KKSc–Elmio“ 

ekipa (13/7) įsirašė dar vieną 
pergalę „Nostra.lt–RKL“ pir-
menybėse. Šeštadienį anykštė-
nai išvykoje 80:64 įveikė Va-
rėnos „Akademija Glassbee“ 
komandą (2/17). „KKSc–El-
mis“ smaigstė tolimus metimus 
ir užtikrintai nugalėjo varžovus. 
„KKSc–Elmis“: T. Jodelis 21, 

D. Ridikas 15, N. Padkočiūnas 
12, Ž. Žiukas ir G. Žiukas po 9, 
D. Radžiūnas 7, A. Vogulis 3, 
M. Judickas ir E. Sriubas po 2.

Krepšinis II. Vasario 23 die-
ną „Nykščio namų“ arenoje 
startavo ARKL atkrintamosios 
varžybos. „Keramikos ABc“ 
rezultatu 87:71 nugalėjo „Trau-

pį“. „Sporto centras“ turėjo pa-
plušėti mače prieš ambicingą 
Ukmergės „Moko“ komandą 
ir pasiekė užtikrintą pergalę – 
77:57. „Šilo klinika“ neturėjo 
vargo rungtynėse prieš „Vete-
ranus“ – 116:77. „Draugų“ ir 
„Molėtų“ rungtynės baigėsi re-
zultatu 101:68.

Skelbiame populiariausių medikų rinkimų pradžią
Pradedame tradicinius populiariausių Anykščių rajono 

medikų rinkimus. Vėl rinksime ir populiariausią gydytoją, 
ir populiariausią slaugytoją. 75 proc. rezultatų lems Jūsų 
padėkos, spausdinamos laikraštyje „Anykšta“, 25 proc. – 
balsavimas internete, portale anyksta.lt. 

Populiariausių medikų rinkimai vyks iki balandžio pabai-
gos, nugalėtojus skelbsime po Medicinos darbuotojų dienos, 
kuri minima balandžio 27-ąją.

Padėti savo mylimiems gydyto-
jams ir slaugytojoms rinkti balsus 
galite keliais būdais: „Anykštos“ 
laikraštyje spausdindami moka-
mas padėkas (vienos padėkos 
kaina – 15 eurų), rašydami redak-

cijai laiškus apie tai, kaip Jumis 
medikai pasirūpino, bei balsuo-
dami internetu, portale anyksta.lt 
vyksiančioje apklausoje. 

Balsavimą internetu skelbsi-
me balandžio mėnesį, o padėkų 

medikams ir laiškų laukiame jau 
dabar. Nepraleiskite progos padė-
koti žmonėms, kurie nuoširdžiai 
rūpinasi Jūsų sveikata.

Padėkas medikams galima 
užsakyti reklama@anyksta.lt, 
ir su Jumis susisieks ,,Anykštos“ 
redakcijos reklamos skyriaus 
darbuotoja, arba atvykus į re-
dakciją (Vilniaus g. 29, Anykš-
čiai). Telefonai pasiteirauti: 0 
381 59 458; 0 686 33 036.

Skaitytojų išrinktiems populia-
riausiems medikams „Anykštos“ 
redakcija pacientų vardu ir šiais 
metais įteiks sertifikatus bei atmi-

sveikatos abc

nimo dovanas.
Pernai populiariausių medikų 

rinkimuose antrą kartą iš eilės 
nugalėjo Anykščių pirminės svei-
katos priežiūros centro (PSPc) 
gydytojas Valdas Macijauskas, 
dirbantis Anykščiuose ir Viešin-
tose. Populiariausia slaugytoja 
buvo išrinkta su V. Macijausku 

Viešintose dirbanti Jolita Abraš-
kevičienė

Iki tol daugelį metų populia-
riausia Anykščių rajono gydytoja 
buvo rinkta Anykščių PSPc gy-
dytoja, dirbanti Anykščiuose ir 
Kurkliuose, – Dalė Kazlauskienė. 

- AnYkŠTA

Nuoširdžiai dėkojame gydytojai Vitalijai GIRIŪNIENEI ir 
slaugytojai Rasai JANKIENEI už jų profesionalumą, rūpini-
mąsi, nuoširdumą. Visada malonų priėmimą.

M. ir P. LEONAVIČIAI

Kaip išvengti vietos kultūros įstaigų veiklų dubliavimosi?
Anykščių kultūros centro 2025 metų veiklos plane rašoma, 

kad viena iš grėsmių Anykščių rajone yra vietos kultūros 
įstaigų funkcijų bei veiklų dubliavimasis. Ar pastebėjote, 
kad vietos kultūros įstaigų funkcijos bei veiklos dubliuoja-
si? Kokius matytumėte kelius to išvengti?

Jis toks: „Reikia iš savival-
dybės administracijos inici-
juoti kultūrinių įstaigų veiklų 
valdymo programos pirkimą, 
skiriant iš biudžeto bent 20 
tūkstančių vienkartiniam mo-
kesčiui už programą ir už jos 
palaikymą, mokant kas mėnesį 
administravimo mokestį. Štai 
ir išsispręs, kai pačios biudže-
tinės įstaigos iš jų veiklai ski-
riamo biudžeto lėšų nesugeba 
išspręsti. Svarbu, kad mokes-
čių surinkimas vyktų sėkmin-
gai ir virš plano.“

Cha cha cha: „Už 20 tūks-
tančių niekaip nesigaus. Rei-
kia skirti 2 milijonus!“

Patarimas iš Anykščių: „Kuo 
daugiau biudžeto pinigų skir-
ti kultūros centrui, kad įsteigtų 
dar kelis etatus prižiūrėti šiems 
veiksmams. Nes nėra gi žmonių, 
todėl kenčia visos veiklos dėl to, 
tiek kūrybinės, tiek administra-
cinės, labai blogai.“

Tai va: „Manau, kad koky-
biškų renginių labai trūksta ir 
jokio dubliavimosi nėra.“

Logika: „Mažinti renginių ir 
gerinti jų kokybę…“

Nedebilė ekonomistė: „Visi 
renginiai turi vykti tik valsty-
binių švenčių metu. Tada už 
vėliausio renginio aplanky-
mą galima gauti 2,5 algos „už 
viršvalandinį darbą švenčių 
dieną ir (arba) viršvalandinį 
darbą švenčių naktį – ne ma-
žesnis kaip du su puse darbuo-
tojo darbo užmokesčio dydžio 
užmokestis“.

Nuomonė: „Nieko naujo 
bet visko daug. Toks jausmas, 
kad kartais norima parodyt 
kad dirbama. Pusė vykstančių 
renginių mieste yra beverčiai, 
nevykdyt ir nesidubliuos, au-
tomatiškai išsigrynins, norma-
lu.“

Cekava Zosė: „Anykščiuo-

se tiesiog per daug kultūros 
įstaigų, o kūrybiškumo daug 
kur trūksta, tai organizuojami 
panašūs renginiai. Per tradi-
cines šventes kiekvienas nori 
kuo labiau pasirodyti, tai pri-
galvoja daugybę renginių ir 
jie dažniausiai vyksta vienu 
metu skirtingose vietose. Žiū-
rovui tiesiog neįmanoma visko 
aprėpti, visur pabūti. Kažkas 
turi tuos renginius koordinuo-
ti, kultūros įstaigas suvienyti 
bendram tikslui.“

naujų technologijų priva-
lumai: „Tai, kad dalies tų ren-
ginių, kuriuos pateikia AKc jo 
padaliniai savo planuose, taip 
ir lieka „popieriniai“, apie juos 
sužinoma post factum – para-
šo, kad jau įvyko, prideda ke-
lias padarytas nuotraukytes. 
O iš tiesų nei organizavo, nei 
anonsavo, nei kvietė bendruo-
menę, – tiesiog kelių asmenų 
chebrytė susirinko, kavos pa-
gėrė, paplepėjo, kur nors nu-
važiavo, pasifotografavo, fb 
pasireklamavo… ir renginys 
ne tik įvyko, bet ir pavyko!“

pastebėjimas ir prašymas: 
„Kokybės, šviežumo, naujo 

požiūrio į pasenusias formas 
ir organizacinius būdus. Net 
negalėčiau dabar pasakyti, jei 
kas paklaustų – kokią pridėtinę 
vertę miestui sukuria kultūros 
renginiai ar visai nesukuria. 
Koks gi Anykščių identitetas, 
kuo išsiskiria kultūra iš kitų 
miestų.“

Taip, taip: „kam ir dėl ko 
plėšytis, kai viskas jau patirta 
ir pasiekta. Galima ir pasroviui 
liūliuoti…, neužkliūnant į po-
litinių srovių sūkurius, kurie 
dažniausiai traukia į dugną.“

Kita nuomonė: „O man la-
bai nepatinka kultūros centro 
ir muziejaus renginiai. Gal jie 
geri senukams. Irgi labai gerai. 
Bet jei nori kažko įdomesnio, 
tai tik Menų centre ar Menų in-
kubatoriuje gausi. Tuo Anykš-
čiai ir žavūs. Muziejus ir kul-
tūros centras nuseno tiesiog.“

Napalys: „Reikia palikti dvi 

kultūros įstaigas ir nebus pro-
blemos. Reikia naikinti menų 
centrą su visu valdymo aparatu 
ir jo funkcijas padalinti kultū-
ros centrui ir Baranausko mu-
ziejui ir nebus dubliavimų.

Cekavai: „o kur tada glausis 
įkurtas savivaldybės reprezen-
tacinis choras, kai pakišit po 
liaudies teatro režisierės sijonu 
visą centrą? Nesusiderins pres-
tižo stiliai…“

Žinovas ne Juozas: „Anks-
čiau Anykščiuose buvo trys 
kultūros įstaigos: kultūros cen-
tras, biblioteka ir muziejus. Ir 
dabar jų pakaktų. O savival-
dybės kultūros skyrius turėtų 
koordinuoti jų darbą, labiau 
bendrauti su tų įstaigų kolekty-
vais, suvienyti bendras pajėgas 
šventėms organizuoti, kad visi 
kultūrininkai dirbtų bendrai, 
o ne išsibarstę, konkuruodami 
tarpusavyje.“
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Laikraščio „Anykšta“ veiklą remia Medijų rėmimo fondas. 
2025 metams skirta 33 787 eurų suma. 

AVINAS. Sudėtingiems dar-
bams metas nepalankus, bet 
romantikai – kaip tik. Toli sie-
kiančių vilčių gali sukelti ro-
mantiškas epizodas, netikėtas 
dėmesys, pasiūlymas. 

JAUTIS. Norėsite ramybės, 
komforto. Nebūsite patenkinti, 
jei kiti žmonės pernelyg įkyriai 
reikalaus dėmesio. Apsukrumo 
reikalaujančius reikalus tvarky-
kite iš pat ryto. Galima nauda iš 
komercinės veiklos, nuomos.

DVYNIAI. Puikiai susivok-
site situacijose, informacijos 
mariose, pasižymėsite greita 
reakcija. Regis, nebus kliūčių 
susitarti dėl aktualių jums da-
lykų. Galbūt gausite žinutę iš 
neabejingo jums asmens.

VĖŽYS. Būtų nedovanoti-
na skęsti rutinoje, ypač jei kils 
įdomių ir naudingų idėjų. Nu-

simato romantiški susižavėji-
mai arba gerų patarimų galite 
sulaukti iš įtakingo ar turtingo 
pažįstamo.

LIŪTAS. Būsite jautrūs, sen-
timentalūs. Jeigu pasiseks, gali 
atsinaujinti pažintis su dominan-
čiu asmeniu, kuris suteiks intri-
guojamų emocijų. Galimas slap-
tas meilės nuotykis, kuris, beje, 
gali būti virtualioje erdvėje.

MERGELĖ. Ne viskas klos-
tysis taip, kaip planavote, ypač 
jei pernelyg rodysite iniciatyvą. 
Daugeliu atveju, neskubėjimas, 
konfidencialumas bus ta takti-
ka, kuri dabar labiau pasiteisin-
tų. Klausykitės vidinio balso. 

SVARSTYKLĖS. Tai galėtų 
būti linksma ir maloni savaitė. 
Svarbu pasirinkti gerą kompa-
niją ir tinkamą laisvalaikio pra-
leidimo būdą. Galite sulaukti 
reikalingos pagalbos, padrąsi-
nimų.

SKORPIONAS. Galite su-
laukti naujovių darbe, o galbūt 
siūlymo pakeisti darbo vietą, 
metodus. Galite jaustis atakuo-
jami neabejingai nusiteikusių 
priešingos lyties atstovų. Svar-
besniuose reikaluose nesivado-
vaukite emocijomis.

ŠAULYS. Galite gauti lauk-
tą žinią iš oficialios instituci-
jos. Galite sudaryti naudingą 
komercinę ar tiekimo sutartį. 
Tik nerizikuokite imti kyšių ar 
kitaip naudotis tarnybine padė-
timi. Nekenkite sau ir galėsite 
tikėtis gero poslinkio.

OŽIARAGIS. Būsite linkę 
keisti save ir savo aplinką. Ge-
ras laikas ieškoti pelningesnio 
užsiėmimo. Galbūt pajusite, 
kad galimybių turite daugiau 
nei patys manėte. Tiktų aiškin-
tis santykius su konkurentais, 
mylimaisiais.

VANDENIS. Norėsis akty-

Teleloto. Tiražas 1507  Žaidimo data: 2025-02-23 Skaičiai: 64 68 5 22 13 75 10 36 17 59 
33 47 55 16 49 46 57 26 42 52 31 37 34 25 62 58 66 12 54 70 38 32 53 20 29 9 28 11 30 67 48 
(Teleloto+ pirmieji 11 kamuoliukų, keturi kampai, eilutė, įstrižainės) 4 35 74 50 61 60 65 23 (visa 
lentelė) Prizai Žaidimas Laimėjimas Laimėtojų skaičius Užbraukus visą lentelę 11118.00€ 2 Už-
braukus įstrižaines 10.00€ 715 Užbraukus eilutę 3.00€ 10564 Užbraukus keturis kampus 6.00€ 
6805 Papildomi prizai Bilietas Prizas 0005448 TV turnyras 500 Eur į namus 001*667 TV turnyras 
500 Eur į namus 0155118 TV turnyras 500 Eur į namus 000*305 200 Eurų 0176250 Automobilis 
VW T-cROSS 013*383 Pakvietimas į TV studiją 008*278 Pakvietimas į TV studiją 003*881 Pa-
kvietimas į TV studiją

Kaminų įdėklai, 
pristatomi kaminai.

Skarda 0,6–0,8 mm storio. 
Kaminų remontas, angų didini-
mas, galvutės mūrijimas, skar-
dinimas, židinių statyba. Stogų 
dengimas. Patirtis 20 m.
Mob.: +370 612 36 705, +370 652 37 118.

ŪKININKAS ieško žemės 
ūkio paskirties žemės 

Anykščių rajone. 
Nuomai/pirkimui.

Mob. 0 627 25 989.

UAB „JONROKA“ NUOLAT ORGANIZUOJA:
A1, A2, A, B, BE, C, CE kategorijų vairuotojų kursus; 95 k. mokymus; 

B kategorijos praplėtimą (A1),
Papildomus mokymus praradusiems vairuotojo pažymėjimą arba pažeidusiems KET.

B kategoriją mokome vairuoti automobiliu automatine pavarų dėže.
Į kursus prašome registruotis internetu, puslapyje www.jonroka.lt 

arba telefonu +370 657 68 156, +370 698 70 127.

Kuras

Pasvalio kuro bazė parduoda: 
akmens anglis, baltarusiškus 
durpių briketus, uosio pjuvenų 
briketus. Greitai atveža. 

Mob. +370 611 47 405.

Briketus – 200 eurų, granules.
Mob. +370 666 15 679.

Malkas 3 m rąsteliais. Veža 
15-30 erdm. miškavežiu. 

Mob. +370 684 81 890.

Veža miškavežiu įvairių rūšių 
malkas. Rąsteliai 15 m ir 30 m. 
Pristatymas nemokamas. 

Mob. +370 672 42 082.

Malkas, turi sausesnių, veža 
kaladėmis arba skaldytas po 
8 arba 12 erdm., miškavežiais 
po 30 erdm.

Mob. +370 648 84 052.

Beržines ir alksnio malkas 
rasteliais po 3 m ilgio. Atveža 
po 15 m 30 m ir daugiau.

Mob. +370 663 53 032.

pIgINtoS SKAldytoS 
mAlKoS už 

NeSKAldytų KAINą.
Beržas, juodalksnis, drebulė. 

Vežame ir kaladėmis,
po 5,10,13,15 metrų.

mob. +370 600 22 488.

Malkas, Anykščių r. Greitas 
pristatymas. Turi ir sausų.

Mob. +370 675  63 191.

Pigiausios malkos kaladėm 
arba skaldytos. Labai greitas 
pristatymas.

Mob. +370 640 75 825.

Uosines, ąžuolines, kitokias 
supjautas medienos atraižas. 

Mob. +370 609 91 007.

Kita

Mažais ir tik mažais kiekiais 
amonio, kalcio salietrą, kar-
bamidą, superfosfatą, amonio 
sulfatą, įvairias kompleksines, 
bulvėms, kalio trąšas. Pristato 
į kiemą, sodą, sodybą, bet kur 
visoje Lietuvoje. Mažiausias 
kiekis 10 kg maišelis.

Mob. +370 605 49 513.

Miežius, kviečius, žirnius, ku-
kurūzus, miltus, daugiamečių 
žolių sėklas. Pristato į vietą. 
Vytautas.

Mob. +370 682 36 692.

Brangiai – įvairius automo-
bilius, mikroautobusus, mo-
tociklus, tinkančius tolesnei 
eksploatacijai arba ardyti. 
Pasiima. 

Mob. +370 611 77 722.

UAB „Torvisida“ brangiai – 
juodojo, spalvotojo metalo lau-
žą, akumuliatorius. 

Vairuotojų g. 7 B, Anykščiai, 
dėl darbo laiko paskambinti. 

Mob. +370 699 60 871, 
+370 622 60 349.

Nekilnojamasis turtas

Sodybą – miške, pamiškėje 
ar prie vandens telkinio, gali 
būti su didesniu žemės sklypu. 

Mob. +370 642 12 345.

Ieško pirkti: namo, sodybos, 
žemės sklypo ar buto. Jei ži-
nai, kas parduoda, už suteiktą 
informaciją atsilygins. 

Mob. +370 670 37 592.

Ieško pirkti garažo 
Anykščiuose, domina bet kokios 
būklės. Su pasiūlymais galite 
kreiptis žinute arba skambinti. 

Mob. +370 677 34 525.

Automobiliai

Automobilius, išrašo utilizacijos 
pažymą kompensacijai gauti. 

Mob. +370 629 10 247.

PERKAME
arba nuomojamės 

žemės ūkio paskirt ies 
žemę Kurklių, Anykščių, 
Gražiavietės kadastrinėse 

vietovėse. Perkame šiaudus.
 Mob. +370 687 76 191.

AgRo įmonė aukščiausio-
mis kainomis superka įvairių 
veislių veršelius iki 3 mėn., 

bei avis, ypač brangiai Belgų 
mėlynuosius. Sveria el. 

svarstyklėmis, moka PVM, 
dirba ir savaitgaliais, nurašo.

Mob.: +370 659 95 647, 
+370 604 44 438.

Brangiai superkame 
įvairius automobilius, 

išrašome sunaikinimo pažymė-
jimus paramai gauti, paruošia-
me dokumentus, atvykstame 

pasiimti į vietą visoje Lietuvoje.
 Mob. +370 646 17 715.

Tiesiogiai perka mišką, 
apvalią medieną.
pjauna medieną.

parduoda medieną ir 
atraižas. Pristato.

Mob. +370 686 86 702.

ĮmoNė BRANgIAI peRKA mIšKą 
visoje Lietuvoje, vertina nemokamai, 

rengia miškotvarkos projektus, 
atsiskaito iš karto, apmoka visas išlaidas

mob. +370 646 79 600.

Automobilius, mikroautobu-
sus, visureigius.

Mob. +370 648 67 177.

gyvuliai

Agentas Algirdas – veršelius. 
Moka 6 – 21 proc. Atsiskaito 
iš karto, sveria elektroninė-
mis svarstyklėmis.

Mob.: +370 687 21 828, 
+370 675 95 128.

Nuolat brangiai: karves, bu-
lius, telyčias, avis. Veršelius 
auginti iki 2 mėn. Moka prie-
dus, PVM. Greitai išsiveža.

Mob. +370 656 40 439.

paslaugos

Dengia stogus, skardina vėjalentes, kraigus, kaminus, kala dai-
lylentes, montuoja lietvamzdžius, lydo bituminę dangą. 

Mob. +370 671 64 859.

viau veikti profesinėje srityje, 
siekti kažko naujo. Tikėtina, 
kad atsiras galimybė užsidirbti 
pinigų, parduoti, pakeisti ar įsi-
gyti norimą objektą. Regis, iš-
siaiškinsite susikomplikavusius 
santykius.

ŽUVYS. Darbe turėtų sektis 

gana neblogai. Galimas pasiū-
lymas dėl geresnio darbo, dery-
bos dėl atlygio ar pan. Daugės 
romantiško polėkio. Galimos 
smagios žinutės, flirtai. Verta 
labiau pasidomėti savo sveika-
ta, mityba, gerinti darbo ir gy-
venimo sąlygas.

„Gimtoji žemė“
 „Gimtasis Rokiškis“
„Kupiškėnų mintys“

Molėtų „Vilnis“
„Mūsų Ignalina“
„Biržiečių žodis“

UAB „Anykštos redakcija“  
priima skelbimus į šiuos laikraščius:

Telefonas pasiteirauti: (0 381) 59 458, 
arba reklama@anyksta.lt.

„Utenos diena“
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anekdotas

oras
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mėnulis
Vasario 25-26 d. – delčia, 
vasario 27 d. – jaunatis.

Aleksandras, Jogintas, Alius, 
Aurimė, Izabelė, Sandra.

Viktoras, Margiris, Rasa, 
Regimantas.

šiandien

vasario 26 d.

vardadieniai

Gabrielius, Ginvilas, Livija, 
Skirmantė, Fortunatas, 
Mandravas, Mandravė.

vasario 27 d.

- Jonai, nerodyk man liežu-
vio, nes susirgsi!

- Kuo?
- Žandikaulio lūžiu ir smege-

nų sukrėtimu.

***

- Panele, man pamačius jūsų 
šypseną, norisi pasikviesti jus į 
svečius.

- Tikrai?
- Taip, aš esu dantistas.

***
– Kas tave sumušė?
– Petras.
– Ar jis turėjo priežastį?
– Ne, jis turėjo lazdą.

***
Mėsos gaminių parduotuvė-

je:
- Ši dešra kažkaip negražiai 

pabalusi.
- Ši dešra natūrali, be kosme-

tikos!

***
Pacientas ateina pas gydyto-

ją. Gydytojas sako:
- Turiu jums dvi naujienas, 

vieną blogą, kitą gerą, nuo ku-
rios pradėti?

Pacientas:
- Na, pradėkite nuo geros.
Gydytojas:
- Šią ligą pavadinsime Jūsų 

vardu...

***
Iš pradžių Dievas sukūrė 

Žemę. Pailsėjo. Tada Dievas su-
kūrė vyrą. Pailsėjo. Tada Dievas 
sukūrė moterį. Daugiau nei Die-
vas, nei vyras nesiilsėjo.

Už „Pergalės žvakutes“ – Ukrainos 
karių padėkos ženklai jonas jUneViČiUs

Šeštadienį, vasario 22-osios popietę, Anykščių A. Baranausko ir A. Vienuolio-Žukausko 
memorialiniame muziejuje vykusiame trečiųjų Rusijos karo prieš Ukrainą metinių minėji-
me gausiai susirinkusiems anykštėnams ir svečiams buvo pristatyta Ukrainoje kovojančios 
Kunigaikščio Vytauto Didžiojo vardo 40-osios atskirosios artilerijos brigados vėliava, bei 
ta proga Ukrainos karių, atsidėkojant už apkasų žvakes, atsiųstos savo dalinių vėliavos su 
parašais ir padėkos žodžiais.

Vyko karo pabėgėlės Ukrainos nacionalinės operos dainininkės Ksenijos Bakhritdinovos 
- Kravchuk koncertas.

„Neleisime, kad ukrainiečiai 
kovoje su agresoriumi liktų 
vieni, palaikysime juos ir pa-
dėsime jiems siekti pergalės. 
Tikime, kad Ukraina bus lais-
va“, – kalbėjo mūsų krašte ap-
sigyvenusius karo pabėgėlius 
globojantis ir paramą Ukrainai 
organizuojantis Anykščių gar-
bės ambasadorius Ukrainoje 
Virginijus Strolia. – Esu dėkin-
gas Ukrainos draugams, versli-
ninkams, įmonėms, – visiems, 
aukojusiems kovojančiai šaliai, 
moksleiviams, dalyvaujantiems 
akcijoje „Pergalės žvakutės“. 
Apkasų žvakes  gaminti 2022-
ųjų gruodį pradėjo Anykščiuose 

Ukrainos kovotojų padėkos ženklai, vėliavos, skirtos Anykščių krašto moksleiviams ir jų mokyto-
jams. Pirmas iš kairės – J. Biliūno gimnazijos technologijų mokytojas Kazimieras Morkūnas. Deši-
nėje – Kunigaikščio Vytauto Didžiojo vardo 40-osios atskirosios artilerijos brigados vėliava.

„Gimnazistai pagamino apie 
pusantro tūkstančio apkasų 
žvakių, kurias pakuodavome 
į dėžutes, dar pridėdavome 
Anykščių bibliotekos ir jos fi-
lialų darbuotojų bei skaitytojų 
megztų šiltų kojinių, dėžutes 
moksleiviai papuošdavo pie-
šiniais, palinkėjimais kariams. 
Gimnazistams tai tikra gyve-
nimo įgūdžių pamoka, kurioje 
pasikalbame apie ukrainiečių 
kovą už jų ir mūsų laisvę, gali-
mybę išgyventi žiemą lauko są-
lygomis“, – sakė K. Morkūnas.    

Minėjimo dalyviai atsistoję net 
kelis kartus plojo nepakartojamo 
balso savininkei, Ukrainos nacio-

Ukrainos kariai džiaugiasi Anykščiuose pagamintomis „Perga-
lės žvakutėmis“. Jų sunkią kasdienybę praskaidrina vaikiški pie-
šiniai ir palinkėjimai.  `       Asm. albumo nuotr.

Į koncertą Ksenija Bakhrit-
dinova-Kravchuk atvyko su 
ketverių metukų dukra Ma-
rija, kuri šį kartą padainuoti 
su mama pasikuklino...

nalinės operos solistei (sopranas) 
K. Bakhritdinovai - Kravchuk ir 
jai akomponavusiai koncertmeis-
terei, pianistei Ramintai Go-
centienei, kurios atliko arijas iš 
populiarių operų. Solistė turi lie-
tuviškų šaknų, nes jos senelė yra 
totorė iš Daugų. Ją suviliojo so-
vietų armijoje tarnavęs uzbekas 
ir išsivežė į savo tėvynę, tačiau 
jos mama, ukrainietė, su dukra 
gyventi persikėlė į Ukrainą. 

Beje, senelė buvo iš labai 
gausios šeimos, tad giminaičiai 
Kseniją į Lietuvą pakvietė jau 
pirmą karo dieną. Dvi dienas 
su kūdikiu slėpusis namo rūsy-
je, Ksenija per Lvivą, Lenkiją 
pasiekė Lietuvą. Atsitiko taip, 
kad su dukryte apsigyveno pas 
R. Gocentienę, susibičiuliavo, 
ir dabar abi menininkės kon-
certuoja kartu. Operos solistė 
debiutuos Džiuzepės Verdžio 
operos  „Aida“ pastatyme Lie-
tuvos nacionaliniame operos ir 
baleto teatre.

Atlikėjoms Ramintai Gocentienei ir Ksenijai Bakhritdinovai-
Kravchuk – plojimai, gėlės ir „Pergalės žvakutės“.

Į trečiųjų Rusijos karo metų prieš Ukrainą minėjimą gausiai 
susirinko anykštėnų ir svečių.                            Autoriaus nuotr.

gyvenančios ukrainietės, vėliau 
į Anykščių muziejininkų ku-
ruojamą akciją įsitraukė rajono 
mokyklos“. 

Pasak V. Strolios, apkasų žva-
kėms naudojamas maistinis pa-
rafinas, kuris neišskiria dūmų, 
nedegina deguonies, tad žvakės 
gali būti naudojamos uždarose 
patalpose, palapinėse. Jos dega 
apie 3 valandas, jomis galima  
užvirinti vandenį. „Per metus 
sunaudojame apie 3–4 tonas 
parafino, kurį perkame už rajo-
no žmonių ir organizacijų suau-
kotas lėšas“, – sakė V. Strolia, 
pastebėdamas, kad žvakes ypač 
kruopščiai gamina moksleiviai, 
papuošdami jas savo piešiniais ir 
palinkėjimais Ukrainos kariams. 
V. Strolia  įteikė ukrainiečių ka-
rių dalinio vėliavą Jono Biliūno 
gimnazijos technologijų mo-
kytojui Kazimierui Morkūnui. 
Vėliava atkeliavo ir Troškūnų 
K. Inčiūros gimnazijos mokslei-
viams bei jų mokytojui, direkto-
riaus pavaduotojui Artūrui Pup-
kiui, kuris į minėjimą neatvyko, 
tad vėliavą išskleidė muziejinin-
kas Antanas Verbickas.  

J. Biliūno gimnazijos technolo-
gijų mokytojas Kazimieras Mor-
kūnas su „Pergalės žvakute“.


